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PROTOKÓŁ   NR   89-14/2005 
z posiedzenia 

Komisji Rozwoju Przestrzennego  Rady Miasta Gdańska, 
które  odbyło się 21 czerwca  2005r. 

 
 
Posiedzenie Komisja  rozpoczęła  o godz. 15,00 
 
Obecność: 
W posiedzeniu uczestniczyli i  wszyscy  członkowie Komisji, wg załączonej listy obecności, 
która  stanowi załącznik  nr  1  do protokołu. 

  
Lista   pozostałych  osób uczestniczących  w posiedzeniu stanowi załącznik  nr  2  do  
protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji  Tadeusz Mękal powitał wszystkich obecnych i przedstawił 
porządek  posiedzenia, który  stanowi załącznik  nr  3  do protokołu,  wnioskując o 
wprowadzenie   nowego  punktu 1: rozpatrzenie i przyjęcie projektu  uchwały  w sprawie 
wyznaczenia terminu do przedstawienia opinii Prezydenta Miasta Gdańska dotyczącej  

możliwości zaliczenia ulic  do kategorii dróg gminnych, którego  Komisja  będzie  
wnioskodawcą.  
Komisja, jednogłośnie – 4 głosami za -   wyraziła  zgodę o rozszerzenie  porządku obrad o 
poważy  temat. 

Komisja, jednogłośnie  - 4 głosami za -  przyjęła  następujący  porządek obrad: 
 
1. Przyjęcie  projektu  uchwały  w sprawie wyznaczenia terminu do 

przedstawienia opinii Prezydenta Miasta Gdańska dotyczącej  możliwości 
zaliczenia ulic  do kategorii dróg gminnych 

 
2. Opiniowanie  projektów  uchwał   w sprawie  uchwalenia m.z.p.z: 

1) Śródmieście – rejon Siennej Grobli i Polskiego  Haka  - druk nr 1411 
2) Matemblewo w rejonie  ulicy Zielone Wzgórze  - druk  nr 1421 
3) Matemblewo,  w rejonie ulic Waldorffa  - druk nr 1422 
4) Oliwa  Dolna, rejon ulicy Subisława  -  druk nr 1402 
5) Górki  Zachodnie, rejon ujścia  Wisły  Śmiałej  -  druk nr  1416 

 
3. Opiniowanie  projektu  uchwały   w sprawie odstąpienia  od sporządzenia  

mpzp Św. Wojciech Wschód  - druk nr  1410 
 

4. Opiniowanie  projektów  uchwał  o przystąpieniu   do  sporządzenia 
mpzp : 

1) Św. Wojciecha w rejonie ulic Starogardzkiej  i projektowanej tzw. 
Pruszczańskiej oraz  potoków  Borkowskiego i Św. Wojciech  - druk 
nr 1409  

2) Siedlce, rejon ulicy Wagnera   -  druk nr 1408 
3) Wrzeszcz, rejon ulicy Jaskowa  Dolina  - druk nr 1418 
4) Wrzeszcz, rejon Alei Grunwaldzkiej i ulicy  Braci Lewoniewskich   - 

druk nr 1417, 
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5) Brętowa – osiedle  Nowiec  -  druk nr 1420 
6) Niedźwiednik, rejon ulicy Góralskiej  - druk nr 1419 
7) Pasa  Nadmorskiego, rejon ciągu pieszego na  przedłużeniu Alei Jana 

Pawła II  -  druk nr 1407  
8) Chełm III – Anielinki  - druk nr 1414 
9) Zabornia, rejon ulic Cedrowej i Armii Krajowej  -  druk nr 1415 
10) Zabornia, rejon ulic Limbowej, tzw. „Nowej Jabłoniowej” i  Potoku 

Oruńskiego   -  druk nr 1413 
 
5. Opiniowanie  projektów  uchwał w  sprawie zmiany: 

1) uchwały  Nr XXXV/1062/05 RMG z dnia 17.02.2005r. o 
przystąpieniu  do sporządzenia mpzp Oliwa  Górna, rejon Katedry 
Oliwskiej  -  druk nr 1404  

2) uchwały  Nr XXXI/995/04 RMG z dnia 25 listopada 2004r. o 
przystąpieniu  do sporządzenia mpzp Kokoszki Przemysłowe w 
rejonie zachodniego fragmentu ulicy Nowatorów  -  druk nr 1403 

 

6. Opiniowanie  koncepcji mpzp: 
1) Siedlce, rejon ulic Struga, Łostowickiej i Pana  Tadeusza 
2) Piecki- Migowo, rejon ulicy Magellana 

 
7. Wolne wnioski, sprawy wniesione, korespondencja. 
 
 

PUNKT  1 
Przyjęcie  projektu  uchwały  w sprawie wyznaczenia terminu do przedstawienia 
opinii Prezydenta Miasta Gdańska dotyczącej  możliwości zaliczenia ulic  do 
kategorii dróg gminnych 
 
Temat omówił Pan Maciej Radowicz – ZDiZ.  Powiedział   między  innymi:  
Do ZDiZ wpłynęły  wnioski  związane z chęcią zakwalifikowania  6-ciu ulic  do kategorii 
dróg gminnych. Ustawa o drogach  publicznych   nakazuje, w pierwszej kolejności  
zaopiniować  te wnioski prezydentowi Miasta, dlatego  RMG  w drodze uchwały  wyznacza 
termin.  
 
Komisja, jednogłośnie  - 6 głosami za – przyjęła projekt  uchwały  w tej sprawie, który 
zawarty  został w  druku  nr  1446 i stanowi załącznik  nr  4 do protokołu.  
 

 
PUNKT  2.1 

Opiniowanie  projektu  uchwały   w sprawie  uchwalenia m.z.p.z. Śródmieście – 
rejon Siennej Grobli i Polskiego  Haka  - druk nr 1411 
 
Pani Ewa Jetter – projektant planu, refując  przedmiotowy projekt  uchwały  powiedziała 
między innymi: 
Plan jest  procedowany od 1997r.  Od  ostatniego omówienia  go na Komisji, założenia   do 
niego  nie uległy  zmianie. 
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Najważniejszy  element komunikacyjny to fragment  ulicy Nowej Wałowej, przesiadkowy 
węzeł integracyjny.  W dół od ulicy Siennickiej, tereny zainwestowane  wg stanu istniejącego, 
natomiast powyżej: cypel jak i północna cześć  przeznaczona  jest  pod  funkcje 
mieszkaniowo- usługowe w okolicy  Motławy, a w głębi pod  usługi.  
projekt planu do publicznego wglądu  wyłożony  był  w kwietniu i wpłynęły  do niego  uwagi 
od przedsiębiorstwa „Petrobaltic’, a złożony   przez nich  wniosek  do  planu  został  
uwzględniony.  
Uwagi  dotyczyły  dwóch  spraw:  
1) ograniczenie  działalności związanej ze składowaniem materiałów  i prowadzeniem    

przeładunków  w pobliżu  jego  północnej zachodniej  granicy oraz braku określenia strefy  
ochronnej dla przewidywanej zabudowy mieszkaniowej, 

2) lokalizacji zabudowy mieszkaniowej  w sąsiedztwie ich terenu strefy 002. 
Złożone  uwagi po szczegółowym ich przeanalizowaniu nie  zostały  uwzględnione.  
Jeśli  chodzi o  uwagę  zawarta w   punkcie  1, to poprzednie plany nigdy tego terenu nie 
przeznaczały pod  funkcje  przemysłowe, ale   w większości  pod  targi i wystawy  morskie.  
W związku z czym jest  to pierwszy  plan, który  sankcjonuje  ich bycie na tym terenie i daje  
możliwość   rozwoju  temu  przedsiębiorstwu. Zapisy  mówiące szczegółowo  odnośnie tych 
ograniczeń  dotyczą tylko  i wyłącznie    zakazu przeładunku  materiałów  sypkich. Natomiast 
nie ma mowy na temat zakazu przeładunku i składowania materiałów.   
Zostały   utworzone  strefy  buforowe ograniczające możliwość   rozwoju mieszkaniówki, w 
których  to strefach mogą powstać jedynie  usługi.  
Również   powstały  ograniczenia i analizy związane  z wymogiem stosowania   zasad  
ochrony środowiska  i te  wszystkie  kwestie  zostały  ujęte  w kartach terenu. Jeśli  chodzi o 
lokalizację zabudowy mieszkaniowej, to  do tego  firma „Petrobaltic”  była  przeciwna 
powstaniu tam mieszkaniówki. Mieszkaniówka  ma powstać  na terenie prywatnym, którego  
to właściciel złożył  stosowny  wniosek.  
 
Komisja nie zgłosiła uwag  do  zaprezentowanego projektu   uchwały, w związku z czym 
przystąpiono  do głosowania.  

Opinia: 
Komisja, jednogłośnie  - 5 głosami za – pozytywnie zaopiniowała  przedmiotowy  projekt  
uchwały. 
Opinia Nr 89-14/98/05  stanowi załącznik nr 5  do  protokołu. 

 

PUNKT  2.2 
Opiniowanie  projektu  uchwały   w sprawie  uchwalenia m.z.p.z. Matemblewo 
w rejonie  ulicy Zielone Wzgórze  - druk  nr 1421 
 
Pani Agnieszka Rózga  – projektant planu, refując  przedmiotowy projekt  uchwały  
powiedziała między innymi: 
Plan jest procedowany od  października  2004r.. Jest  to zmiana  w stosunku  do  planu 
obowiązującego i w planie ustalono  jedną strefę mieszkaniową,  jednorodzinną -  domy  do 
4-u mieszkań. Plan likwiduje  ciąg  pieszy, który  obecnie nie ma już racji bytu.  
Plan był  wyłożony  do  publicznego wglądu  w kwietniu i nie wpłynęły  do niego żadne  
uwagi i w związku z tym  może   zostać  przedłożony Radzie  do uchwalenia.  
 
Komisja nie zgłosiła uwag  do  zaprezentowanego projektu   uchwały, w związku z czym 
przystąpiono  do głosowania.  

Opinia: 
Komisja, jednogłośnie  - 5 głosami za – pozytywnie zaopiniowała  przedmiotowy  projekt  
uchwały. 
Opinia Nr 89-14/99/05  stanowi załącznik nr 6  do  protokołu. 
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PUNKT  2.3 
Opiniowanie  projektu  uchwały   w sprawie  uchwalenia m.z.p.z. Matemblewo,  
w rejonie ulic Waldorffa  - druk nr 1422 
 
Pani Agnieszka Rózga  – projektant planu, refując  przedmiotowy projekt  uchwały  
powiedziała między innymi: 
Jest  to również zmiana  w stosunku  do obowiązującego planu, zmiana  funkcji  usługowych  
na  funkcję mieszkaniowo-usługową oraz   dla strefy mieszkaniowej podwyższenie wysokości  
o 1 metr , żeby  wykonać  poddasze użytkowe. 
Plan był   wyłożony  w kwietniu  do publicznego  wglądu  i nie wpłynęły  do niego żadne  
uwagi.  

 
Komisja nie zgłosiła uwag  do  zaprezentowanego projektu   uchwały, w związku z czym 
przystąpiono  do głosowania.  

Opinia: 
Komisja, jednogłośnie  - 5 głosami za – pozytywnie zaopiniowała  przedmiotowy  projekt  
uchwały. 
Opinia Nr 89-14/100/05  stanowi załącznik nr 7  do  protokołu. 

 

 

PUNKT  2.4 
Opiniowanie  projektu  uchwały   w sprawie  uchwalenia m.z.p.z.Oliwa  Dolna, 
rejon ulicy Subisława  -  druk nr 1402 
 
Projekt  uchwały  omówiła  Pani Edyta  Damszel – projektant planu. Powiedziała  między 
innymi: 
Do  sporządzania planu przystąpiono w styczniu 2004r.. w opracowanym projekcie  planu  
wyznaczono 12 stref funkcjonalnych, z  tego   siedem pod komunikację.  Projekt  planu  
zachowuje  istniejący układ uliczny, wprowadzając   jedynie korektę  poszerzenia linii 
rozgraniczającej  ulicy  Sulisława i Ziemowita  zapewniając właściwa obsługę  terenów 
położonych wokół nich.  Ustala się również  ciąg pieszo - jezdny w obrębie kwartału 
pomiędzy ulicami Beniowskiego  a Mściwoja  II   zapewniając  obsługę  projektowanej w 
jego wnętrzu zabudowy mieszkaniowej na   trzech  działkach  komunalnych. 
Dla  większości    terenów projekt planu zachowuje istniejąca   funkcję mieszkaniową, bądź 
mieszkaniowo-usługową. Obecne  ogrody  działkowe  przeznacza  się pod  funkcje usługową   
a w części pod  funkcję  usługową z zielenią towarzyszącą.  
Plan   do publicznego  wglądu  był  wykładany  trzykrotnie: listopad 2004r, luty  2005r. i w 
kwietniu 2005r. Po każdorazowym  wyłożeniu  planu  wpłynęły  uwagi i dotyczyły  one  
zmiany ustaleń w kwartale zabudowy  pomiędzy ul. Beniowskiego, Mściwoja II – z  funkcji  
mieszanej, mieszkaniowo-usługowej   na mieszkaniowa. Również  dotyczyły  przeznaczenia  
ogrodów działkowych   na  funkcję usługową  i usługowa z zielenią  towarzyszącą.  Część  
tych  uwag  została  uwzględniona, miedzy innymi zmiana przeznaczenia w  w/w kwartale 
zabudowy ze strefy mieszanej na strefę mieszkaniową, gdzie  dopuszcza się jedynie    funkcje  
usługową  w lokalach użytkowych do 100m2 powierzchni użytkowej.  Uwaga dotycząca  
przeznaczenia  ogrodów  działkowych pod zieleń  została  odrzucona, co wynika   z 
lokalizacji w sąsiedztwie  projektowanej  Drogi Czerwonej,  gdzie   na  granicy planu zakłada  
usługi. Uwaga  dotycząc a przeznaczenia  dalszej części  ogrodów  działkowych   pod zieleń  
została  odrzucona ze względu na to, że  na całej  długości   Potoku Oliwskiego nie ma  usług, 
które  zachęciłyby  mieszkańców  i  turystów  do  dłuższego przebywania w sąsiedztwie tego 
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Potoku. Przeznacza  się  tam  usługi   w obiekcie  do 300 m2  powierzchni zabudowy, co 
stanowi 30%  działki, reszta  to teren zielony.  
 
Radna Małgorzata Chmiel  - członek Komisji 
Jaką powierzchnię   zajmują ogródki działkowe ?  
 

Pani Edyta  Damszel – projektant planu. 
0,4 ha i obejmują  one  strefę  001 i 005.  Wspomniany obiekt  gastronomiczny  300metrowy 
znajduje, się w  strefie 001. Strefa  005  jest w sąsiedztwie projektowanej Drogi Czerwonej 
utrzymane  są  usługi.   
Dopóki  nie będzie  realizowana  Droga  Czerwona  to nie ma uzasadnienia  likwidacji 
ogródków  działkowych. 
 

Radna Małgorzata Chmiel  - członek Komisji 
Czyli, dopóki Droga  Czerwona nie  zostanie zrealizowana, dopóty ogródki  działkowe  będą 
miało   prawo bytu. Czy tak  ? 
 

Pani Edyta  Damszel – projektant planu. 
Prawdopodobnie tak, bo nie ma uzasadnienia, żeby   wykupywać  taki  fragment tylko na 
poszerzenie ulicy Sulisława do  obsługi  fragmentu  usług, które  nie maja racji  bytu, jak nie 
zostanie uchwalony  plan Drogi Czerwonej. 
 

Radny Janusz  Kasprowicz – członek Komisji 
Czy  koncepcja  tego planu  przewiduje  likwidację ogródków  w całości  i warunkuje się to   
realizacją  Drogi Czerwonej czy likwidacją ogródków  częściowo a  resztą za 30  czy  50 lat ?.  
Powiedziała  Pani, że   chcecie   zlokalizować  tam gastronomię po to, żeby  zachęcić  ludzi  
do  częstszego  przebywania   na tym terenie. Ja ten obszar  bardzo  dobrze  znam i   jest on 
zamknięty  bardzo  uroczo  zrobionym Potokiem Oliwskim z  tzw. zielenią  urządzoną.   
Strefa  usług  i  handlu mieści się  w  sąsiadującym osiedlu  Żabianki, na całej  długości ulicy 
Pomorskiej i w pasie  nieodległym ulicy Mściwoja. Czy tam jest  rzeczywiście konieczność  
budowy czegoś takiego, czyli  czy taki pas  z gastronomią  byłby  tam wskazany.  
Czy ta koncepcja jest determinowana realizacją budowy Drogi  czerwonej, czy też  jest  to 
koncepcja, która  Państwo chcecie wdrażać w tej chwili. Czy zaraz  po uchwaleniu tego planu 
w takim  kształcie  będzie wyrażona  zgodna na likwidację części   ogródków  i podjęcie tam  
inwestycji  gastronomicznej. 
 
Pan Marek Piskorski  - Dyrektor Biura  Rozwoju Gdańska  
Obecny stan jest taki, że pomiędzy  ulica  Sulisława  koleją  jest dosyć wąski pas  ogródków   
działowych, który   w  większości przeznaczony jest na  Drogę Czerwoną w całości poza  tym 
planem – na zachód  od zachodniej granicy. Czyli, w momencie, kiedy  powstanie  Droga  
Czerwona, na  tamtym obszarze  z cała  pewnością  będą musiały  być zlikwidowane ogródki 
działkowe, a  wcześniej nie ma specjalnego  powodu ich likwidacji. Ponadto plan  
uniemożliwia  inne przeznaczenie. Gdy  na terenie poza  granicami tego planu powstanie 
Droga Czerwona, to teoretycznie pozostałby  wąziutki pasek terenów  ogródków  
działkowych pomiędzy   granicą planu a ul. Sulisława.  Wąziutki i trudny  do utrzymania 
dlatego  pomysł, aby te ogródki  zlikwidować do końca i w tym wąskim pasie wzdłuż ulicy   
Sulisława  zaproponować   obiekty usługowe, aby nie  wprowadzać  tam mieszkaniówki.  
W północnej  części, nie ma potrzeby  kształtowania  ciągłej  pierzei usługowej w celu 
poprawy standardu   akustycznego, ponieważ  to oddala się od   Drogi  Czerwonej i mamy 
pomysł, aby  ta zieleń wzdłuż  Potoku  kontynuować  do kolei, i proponujemy tam lokal 
gastronomiczny, który mógłby tam powstać.  
W jednym i drugim  przypadku  czynnikiem uruchomiającym ten proces  to jest realizacja 
Drogi  Czerwonej, co spowoduje w 90 % likwidację ogródków  działkowych.  
Tak  również  jest  to zaprojektowane  w „Studium…”  
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Radny Janusz  Kasprowicz – członek Komisji 
Z reguły duże zaniepokojenie budzi zamykanie  tych projektów planów  zestawieniem uwag, 
postulatów mieszkańców, które  są odrzucane.  Tutaj  takich jest całe  mnóstwo. Gdyby  Pan 
zechciał  się  jeszcze  odnieść  do  tej  kwestii. Czy  Pan  nie ma wątpliwości, że my  tym 
planem kogoś  na siłę  uszczęśliwiamy  ?  
 
Pan Marek Piskorski  - Dyrektor Biura  Rozwoju Gdańska  
Jestem absolutnie  przekonany, że te rozwiązania po stronie zachodniej są absolutnie  
korzystnie  dla  istniejących mieszkańców. Droga Czerwona zawsze  stwarza  pewna 
uciążliwość, która spada na mieszkańców, co najbardziej odczuwają bezpośredni sąsiedzi,  ale 
wiadomo, jak  z ogólnego punktu Droga Czerwona jest ważna z punktu widzenia  ogólnego 
interesu Miasta i w  tym  kontekście ewentualna  pierzeja  usługowa  wybudowana   pomiędzy 
ulica Sulisława a Drogą  Czerwoną   poprawia warunki akustyczne,  więc  jest korzystna.  
Podobna argumentacja dotyczy części   północno –zachodniej.  Natomiast  w pozostałej 
części , w wyniku  tych trzech  wyłożeń zrealizowaliśmy cały szereg zgłaszanych  postulatów. 
Akurat  tego  lokalu gastronomicznego  nie uwzględniliśmy. Jedna Pani, która była  obecna  
na dyskusji  publicznej bardzo głośno  argumentowała, że taki  lokal gastronomiczny  niesie 
uciążliwości, a klienci   tego  lokalu zanieczyszczają sąsiednie ogródki.  Argument  jest  być 
może  życiowy, ale  nie jest  to wzorzec, który  przekonywać  nas, że  w tej sytuacji nie 
będziemy projektować  lokali gastronomicznych w terenach zielonych.  
Natomiast  w części wschodniej, zgodnie  z postulatami  mieszkańców wycofaliśmy  funkcję 
mieszaną, usługowo-mieszkaniową  i wprowadziliśmy  tam  funkcję wyłącznie 
mieszkaniową.  
 
Radna  Danuta  Putrycz  - członek Komisji 
Czy  funkcje  usługowe, które  w tej  chwili tam  istnieją, po uchwaleniu   tego  planu będą  
musiały  być zlikwidowane?  
 
Pan Marek Piskorski  - Dyrektor Biura  Rozwoju Gdańska  
Nie ma takiej możliwości.  Te usługi są tam określone jako usługi, które  się  nie mieszczą w 
zakresie  danej strefy, i mogą  tam istnieć  do czasu  wprowadzenia    funkcji zgodnej z 
zapisem planu i ustaliliśmy, że  te usługi są zgodne  z planem.  Mieszkańcy natomiast 
podnoszą  argumentację  zupełnie nie z zakresu planowania  przestrzennego, a mianowicie, że  
eksploatacja tych obiektów  jest uciążliwa.  Od  egzekwowania  nadmiernej  uciążliwości są   
odpowiednie  instytucje, a każda  uciążliwość   zgodnie z obowiązującymi przepisami musi 
zmieścić się w granicach  działki.  Planowanie w tej kwestii jest bezbronne.  
 

Radny Janusz  Kasprowicz  - członek Komisji 
W  czy w nawiązaniu  do  udzielonej odpowiedzi radnej Putrycz,  to czy istniejące  tam   
warsztaty z elektrotechniki  samochodowej, jeżeli nie ma na nie skarg, mogą  dalej   tam  
funkcjonować. Natomiast  zgody nie uzyskają  nowe  warsztaty, ale czy  to dotyczy  tylko 
strefy  004, czy całego planu. 
 

Pan Marek Piskorski  - Dyrektor Biura  Rozwoju Gdańska  
Ten kompromis polegający na zmianie przeznaczenia  tego terenu   004  z funkcji   
mieszkaniowo – usługowej  tylko  na  funkcję mieszkaniową  z zapisem, że istniejące  obiekty  
usługowe  uznaje się za zgodne z planem, co nie znaczy, że  mogą  być  uciążliwie poza  
granice swojej działki.   
 

Radny Maciej Lisicki  - wiceprzewodniczący Komisji  
Jeżeli  istniejące  obiekty  uznajemy za zgodne  planem, to  czy np.   podwyższenie obiektu i  
jedno piętro  wchodzi w grę?  
 

 Pan Marek Piskorski  - Dyrektor Biura  Rozwoju Gdańska  
Wchodzi w  grę, jeśli się  mieści  w parametrach, które   zostały  tam określone. 
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Pan  Marian Lisiński – przedstawiciel  grupy mieszkańców  
Naszym zdaniem wniesienie na teren 001  jakichkolwiek usług, tzn. gastronomii, zakłóci  to, 
co  tutaj jest. Jest  to teren unikalny, jest to  zielony skarb dla miasta, który należy  chronić. 
Druga  sprawa  to taka, że w  tej chwili stosuje  się ciche zawłaszczenie. Tzn. jedno pokolenie 
wymiera, a  spadkobiercy  swoją działkę  sprzedają.  Czy wolno, na tym  terenie, który  ja 
wykupię  jakiś  budynek mieszkalny, przekształcić  na   lokale  usługowe: biura, handel.  Ja 
wiem, że my  rozmawiamy o planie miejscowym, ale czy  ktoś tego pilnuje ?  W tej  chwili 
takie   przypadki mają miejsce.  
 

Pan Marek Piskorski  - Dyrektor Biura  Rozwoju Gdańska  
Jeśli chodzi o przeznaczenie, to  bardzo   szczegółowo jest  ono określone . W terenach 
mieszkaniowych nie może  powstać nic, za  wyjątkiem lokali użytkowych  do 100m2 jeśli 
dysponują  osobnym wejściem i nie są kolizyjne  z funkcją mieszkaniową. A więc nie ma 
możliwości, aby budynek mieszkalny przekształcił  się w wielorodzinny albo w usługowy.  
Jeśli  chodzi o te inne   elementy, to Pan Lisiński słusznie zauważył, że  są to postulaty  do 
innych organów.  Jeśli  chodzi zagospodarowanie  tymczasowe, to w planie jest zakaz 
wprowadzania zagospodarowania  tymczasowego. Natomiast czy  będzie  przestrzegane   
prawo, to tak samo jakby  pan zapytał czy  będzie  przestrzegany  kodeks  karny  – będzie.  
Na terenie 001  dopuszczamy   jedną  jedyną  funkcję gastronomiczną o parametrach: 10% 
zabudowy, 70 % powierzchni biologicznie czynnej,  9 metrów  wysokości i ma to być obiekt  
wolnostojący. 
 

Radny Janusz  Kasprowicz  - członek Komisji 
Ja rozumiem, że  dzisiaj   należy  rozpatrzyć te punkty wątpliwe, które dadzą nam  odpowiedź  
na pytanie,  czy ten plan mamy przegłosować  na tak, czy na nie. Z tego  co Pan powiedział,   
wynikają    dwie  rzeczy.  Zamiana    funkcji mieszkaniowej, tzw. obecnych willi, które są 
remontowane  i zamieniają  się w biura, co ma miejsce zarówno w pasie pierzei ulicy  
Piastowskiej i ul. Beniowskiego, która  to ulica stanowi znakomity łącznik  pomiędzy  ulicą 
Piastowską a Pomorską   jest  poza  kompetencjami Biura  Rozwoju Gdańska  i tego planu,  o 
ile  dobrze  zrozumiałem. Ja rozumiem, że tego typu zastrzeżeń  w planie nie można  zrobić, 
bo jest  to kwestia   struktury własnościowej i jeżeli  dojdzie  tutaj  do konfliktu to trzeba  
użyć   innych narzędzi, tzn. odpowiednie instytucje  kontrolujące.  Czy tak?  
 
Pan Marek Piskorski  - Dyrektor Biura  Rozwoju Gdańska 
Nie, plan określa  dopuszczalne   funkcje, czyli także  określa  dopuszczalne przekształcenia. 
Zmiana   wymaga odpowiedniej decyzji administracyjnej. Zanim Urząd  wyda  odpowiednią 
decyzje  administracyjną, to musi  spojrzeć  do planu  i   zobaczyć  czy wnioskowana  zmiana  
jest  dopuszczona, czy  też nie jest dopuszczona. Nie jestem pewien, ale  chyba wzdłuż  ul. 
Piastowskiej taka zmiana jest możliwa, gdyż  uznaliśmy, że ulica  ta  jest  dość  uciążliwa 
ulica i nie ma  specjalnego  powodu, aby nie dopuścić do przekształcenia  tej zabudowy w 
zabudowę  usługową.  Natomiast w głębi,  w terenach na północ nie  jest  dopuszczone   
przekształcenie  na usługi.  
 

Radny Janusz  Kasprowicz  - członek Komisji 
Ulica  Piastowska  zrobiła  się atrakcyjna  dla  firm, które chcą tam uruchomić swoje  biura, 
ale  jest tam problem z parkowaniem, bo jest   tam gęste  zadrzewienie i nie można  się tam 
zatrzymać.  
 

Pan Marek Piskorski  - Dyrektor Biura  Rozwoju Gdańska 
Każdy  inwestor   jest  zobowiązany  do zapewnienia na swoim terenie miejsc  odpowiedniej 
liczby miejsc  postojowych. Wszystkie   wymogi planu muszą  być spełnione  równocześnie.  
 

Radny Janusz  Kasprowicz  - członek Komisji 
Z wypowiedzi   Pana rozumiem, że jeżeli  to się robi uciążliwe  dla sąsiedztwa, to należy  
występować  do odpowiednich organów, ponieważ  plan tutaj  nie dopuszcza  działalności 
stricte usługowej. 
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Druga  sprawa  to kwestia fragmentu  ogródków  działkowych   zamienianych  na  tereny   
użytkowe. Ja naprawdę   w tej  chwili waham się  i w zasadzie  widzę  coraz   mniej powodów  
do tego, aby ten plan  oprotestować  w takim kształcie, w jakim on jest.  Jeśli bogactwem jest 
zieleń  użytkowana przez  ogródki działkowe, to jest  to bogactwo dla bardzo wąskiej, 
określonej  grupy  ludzi. Jeżeli  te ogródki  działkowe  maiłyby być zlikwidowane, to ja się 
pod  tym podpiszę, ale pod jednym warunkiem, że  my w tym rejonie nie będziemy  budować  
tzw. dużej gastronomi, ale pożądana małą  gastronomię. Jest to przepiękny teren, którego  
wyjątkowość  polega na jego atrakcyjności  i zadrzewieniu, uwitym między  woda Potoku 
Oliwskiego i nie  za bardzo  sobie tam  wyobrażam obiekt  gastronomiczny, jaki plan ten 
dopuszcza.    
 
Pan Marek Piskorski  - Dyrektor Biura  Rozwoju Gdańska 
Ja się z Panem  nie zgadzam.  9 metrów  wysokości, przy  równoczesnym wymogu  dachu 
stromego, to de facto   jedna kondygnacja   plus  dach stromy.  Nie uważam, aby  obiekt  o 
powierzchni zabudowy 300m2 był  obiektem  dużym. Z drugiej strony, duży obiekt, który 
wymaga bogatszego  inwestora i gwarantuje   sanitariaty, i  wyższy standard, to jest  
rozwiązaniem zdecydowanie  lepszym niż  tzw. mała  gastronomia.  Nie mamy przykładów  
porządnej małej gastronomi. Jeśli  chodzi o małą  gastronomię, to mamy  przykłady  tylko 
nieporządnej, dlatego  wolałbym tego  nie lansować. W związku z  tym bronię  tej propozycji 
projektu planu.  
 
Radny Ryszard  Klimczyk  - członek Komisji 
Też jestem zdania, że  ogródki działkowe, zwłaszcza ogrodzone  to   nie jest żadną  wartość, 
którą powinniśmy  chronić, gdyż nie jest  to zieleń.  
„Wpychając” w ten wąski  teren zabudowę (001-U34) nad  sam  potok, to czy my nie 
zamieniamy  siekierki na kijek. Uważam, że  należy ten teren dla mieszkańców odzyskać i  
utrzymać jako skrawek zieleni, bez   tej gastronomi. 
Teren 005 – U33 – teren  pomiędzy  torami kolejowymi a ulicą Subisława.  Teren 
inwestycyjne, przynajmniej  dla mieszkaniówki  nie najlepszy. Dopuszczając tam zabudowę 
usługową, bez  preferencji co  do rodzaju  tych usług, czyli możemy  sobie  wyobrazić tam  
usługi  wszelakiego  rodzaju a tym samym, ten odcinek  ul. Sulisława zamieniamy w  
ruchliwa ulicę i trwale  zmienimy charakter  tej okolicy.  Nie wiem,  czy mieszkańcy 
mieszkający po drugiej stronie ulicy Subisława  zdają sobie z tego sprawę.  Mnie  to się nie 
podoba. Prosiłbym o jakieś wyjaśnienia.   
  
Pan Marek Piskorski  - Dyrektor Biura  Rozwoju Gdańska 
Oczywiście, pomysł, żeby  na terenie 001 zrobić piękną  zieleń, która  miasto będzie  
utrzymywało na obszarze  3 tys. m2, jest  dobrym pomysłem, ale proszę  wziąć pod  uwagę, że  
jest intencja, aby  inwestor  tego  lokalu gastronomicznego  utrzymywał  tę zieleń.  
Mechanizm jest  prosty – dostanie  on 3 tys. m2  - nie wnikam w  jakiej formie, na  300 
metrach wybuduje  obiekt  gastronomiczny, a resztą  to zieleń, którą  będzie utrzymywał.  
Jeśli  chodzi o zabudowę  usługową wzdłuż  ulicy Sulisława, to oczywiście  charakter  jej się 
zmienia, ale zmieni się on dopiero z chwilą   zrealizowania Drogi Czerwonej.  
Konsekwencją Drogi Czerwonej nie  jest   usytuowanie  tam ośrodka  usługowego, ale  jest 
intencja  stworzenia pierzei  usługowej, która będzie stanowiła  pewien  ekran ochronny  od  
uciążliwości Drogi Czerwonej, dla  stosunkowo niewielkiej  ilości  domów  po drugiej stronie   
ul. Subisława.    Proszę nie straszyć, że  wzmoży się tam ruch, bo powstanie tam  raptem  
dziesięć  obiektów usługowych, typu  fryzjer, biblioteka,  itp.  Wszystkie te usługi limitowane  
są  miejscami  parkingowymi. 
 
Radny Ryszard  Klimczyk  - członek Komisji 
Jeżeli  chodzi o Drogę  Czerwoną,  to  sądzę, że  w przewidywalnej przyszłości, przyszłości 
która  u mnie obejmuje   perspektywę  mojej emerytury, to ona nie powstanie.  Czyli  my 
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charakter  ulicy Subisława  zmienimy  dużo  szybciej niż powstanie Droga Czerwona, o ile  
wogóle powstanie.  
 
Pan Marek Piskorski  - Dyrektor Biura  Rozwoju Gdańska 
Nie Panie  Radny. Wyjaśniałem,  to  już wielokrotnie na tej  sali, że cały impuls   
przekształcenia  tego fragmentu terenu pomiędzy  koleją a ulicą Subisława nastąpi  dopiero z 
chwilą  realizacji Drogi Czerwonej. Te  usługi na tym wąskim skrawku  terenu są tak mało 
komercyjnie atrakcyjne, że  miasto na pewno  będzie  miało dużo więcej  bardziej pilnych 
powodów, żeby  nie inwestować w poszerzenie  ulicy Subisława i uruchomienie terenów 
inwestycyjnych. Więc  kolejność będzie taka, że  dopiero jak powstanie Droga Czerwona, to 
zostaną wyrugowane  ogródki  działkowe  poza  granicami tego  planu i pozostaje  decyzja, co 
zrobić  z tym wąskim paseczkiem  ogródków  działkowych (szer. 20metrów) . Teoretycznie, 
zgodnie z tym planem istniejące zagospodarowanie może   tam pozostać  do czasu  realizacji 
zagospodarowania zgodnego z planem. Czyli można  sobie wyobrazić, że pod rządami tego 
planu powstanie  tam Droga Czerwona, a na tym 20 metrowym  terenie nadal tkwić  będzie   
rząd  ogródków  działkowych. Ale nie wiem, czy  to jest  to najlepsze  rozwiązanie. Ja  
wyobrażam  sobie, że  przy tej okazji zostaną   wyrugowane    wszystkie ogródki działkowe, 
poszerzona  zostanie ulic a Sulisława  i wydzielone  działki  inwestycyjne o bardzo 
ograniczonym i konkretnym przeznaczeniu. Myślę, że  rozpatrywanie innych scenariuszy jest 
niesłychanie mało  prawdopodobne. 
 
Radny Maciej Lisicki  - wiceprzewodniczący Komisji 
Mam odmienne zdanie niż mój przedmówca i uważam, że  taki obiekt  gastronomiczny  w 
terenie 001   się przyda,  gdyż ożywi i dopełni tę przestrzeń  rekreacyjną.  Swego  czasu  był  
tam obiekt  gastronomiczny  „Rodos” i  chyba  o podobnej powierzchni. Nikomu on nie 
przeszkadzał, a wręcz  przeciwnie,   korzystało z niego   dużo osób. Ludzie   przebywając   w 
takich  terenach   lubią  coś zjeść i napić  się.   
 
Komisja po krótkich dodatkowych  wyjaśnieniach przystąpiła do głosowania.   
 

Opinia: 
Komisja – 4 głosami za, przy  3 głosach wstrzymujących się – pozytywnie  zaopiniowała  
przedmiotowy  projekt  uchwały. 
Opinia  Nr 89-14/101/05 stanowi załącznik  nr  8  do protokołu. 
 

 

PUNKT   2.5 
Opiniowanie  projektu uchwały w  sprawie  uchwalenia m.z.p.z: Górki  
Zachodnie, rejon ujścia  Wisły  Śmiałej  -  druk nr  1416 
 
Przewodniczący Komisji  przypomniał, że  Komisja  31 maja br odwiedziła  ten obszar i  
mogła skonfrontować  projekt  planu z rzeczywistością.  
 
Projekt  uchwały  omówił  Pan Krzysztof Swędrzyński  – projektant planu. Powiedział  
między innymi: 
Celem  opracowania planu  było   utrwalenie i  uporządkowanie istniejącego zainwestowania.  
W obszarze planu, oprócz plaży, wydm znajduje się  budynek stacji ratownictwa morskiego,  
bosmanat kapitanatu portu oraz  obiekt  jednostki straży granicznej.  
Obszar planu jest obsługiwany istniejąca  drogą, która w planie jest  zakwalifikowana  jako 
droga   dojazdowa   o szerokości  12 metrów w liniach  rozgraniczających.  Na południe  od 
tej  drogi  istnieje   Ośrodek  Szkoleniowo- Wypoczynkowy Zarządu  Głównego 
Akademickiego Związku  Sportowego w Gdańsku  wraz z przystanią  Akademickiego Klubu 
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Morskiego AZS w Gdańsku  oraz obszar  Żeglarskiego  Ośrodka  Morskiego AWFi S.  
Powstaje  tam centrum żeglarstwa oraz zespół hotelowo – szkoleniowy. 
W planie tereny  zielone, chronione  zostały potraktowane  jako zieleń   Z 64, czyli zieleń  
chroniona, wyznaczona  została plaża,  zieleń  urządzona  gdzie  dopuszcza  się  
wybudowanie w miejscu nie funkcjonującego  już  obiektu  stacji fazolokacyjnej Urzędu  
Morskiego  wieży  widokowej, która  byłaby jakby zwieńczeniem wprowadzonej  do planu  
międzynarodowej ścieżki rowerowej, określonym w obowiązującym „Studium…”  i 
przechodzącej przy  granicy planu. 
Dla obszaru istniejącego   zainwestowania  w postaci kapitanatu  portu i  innych obiektów 
administracyjnych w planie zapisano  funkcję  usługową, a  dla terenów  na  południe od  
istniejącej  drogi dojazdowej  jako  usługi  sportu i rekreacji. W planie  dopuszcza się również  
budowę stacji paliw  dla  obsługi   sportowych jednostek pływających  oraz  wprowadza  się 
dominanty przestrzennej  w postaci budynku  do wysokości  36 metrów. 
Projekt planu   do  publicznego  wglądu  wyłożony  był  w kwietniu  br.  i nie wpłynęły  do 
niego   żadne  uwagi, w związku z czym  może   został  uchwalony  w przedłożonej .  
 
Komisja  nie  zgłosiła uwag  do zaprezentowanego projektu  planu i nie podjęła  dyskusji w 
związku z czym przystąpiono  do  głosowania.  
 
 

Opinia: 
Komisja, jednogłośnie  - 4 głosami za  - pozytywnie zaopiniowała  przedmiotowy  projekt  
uchwały. 
Opinia Nr 89-14/102/05  stanowi załącznik  nr 9  do protokołu. 
 

 

PUNKT  3 
Opiniowanie  projektu  uchwały   w sprawie odstąpienia  od sporządzenia  
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  Św. Wojciech Wschód  - 
druk nr  1410 

 
Projekt  uchwały  omówił Pan Marek Piskorski – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska. 
Powiedział między innymi: 
Ten projekt  uchwały   omówię  w kontekście kolejnego punktu, tj. przystąpienia  do  
sporządzenia planu, gdyż  one   dotyczą   terenu  Św. Wojciecha   wschód, na wysokości 
Sanktuarium, obejmujący  obszaru  skarpy i terenu na  górnym tarasie. 
 Od dłuższego  czasu  zawieszone  są prace nad planem  Św. Wojciech Wschód, a  
dotychczasowe  prace doprowadziły   do bardzo  jednoznacznych, acz  trudnych wniosków,  
mianowicie, że    przystosowanie tego terenu  dla celów  rozwoju zabudowy  jest  bardzo 
kosztowna. W tej chwili na tych skarpach   są nieliczne  zabudowy  dostępne od  strony Św. 
Wojciecha przez  mostki  na Kanale  Raduni. Ulice  są również  o nie normatywnych 
szerokościach. Jest   sporządzona przez  Biuro  Komunalne   koncepcja  uzbrojenia   terenu, 
ale  pod  katem  opanowania  istniejącego stanu, bez  uwzględnienia możliwości  
rozwojowych.  Niesłychanie  trudne  jest  trasowanie  ulic tak, aby je doprowadzić  do 
normatywnej szerokości. Są bardzo istotne  progi rozwojowe od  strony  górnego  tarasu, tzw. 
ulica  Pruszczańska,   nieistniejąca, łącząca ulicą Starogardzka w rejonie ulicy Borkowskiej.  
W tym aspekcie  chciałbym jeszcze zwrócić  uwagę  na osiedle dawnego Drewbudu,  gdzie      
nastąpił   podział  terenu  na  bardzo skromne, 300-metrowe działki  i nic  tam jeszcze nie 
buduje. Okazało się, że  obszar ten jest  niesłychanie trudny  do uzbrojenia, ponieważ   jest 
bardzo uciążliwa  obsługa  drogowa – z Nowej Pruszczańskiej a obsługa  inżynieryjna   
poprzez   bardzo skomplikowane   i zupełnie nowe  rozwiązania infrastrukturalne, szczególnie 
kanalizację deszczową. 
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W tej  sytuacji . Prezydent  doszedł  do wniosku, że  nie warto  kontynuować tego  planu. 
Oznaczać  to  będzie, że  pewne, nieliczne  wnioski z tego obszaru skarpowego na zasadzie  
art. 61, czyli tzw.  dobrego sąsiedztwa, będą  mogły powstać  w oparciu o istniejące nie 
normatywne ulice,  publiczne   i  istniejące tam  uzbrojenie. Nie  będzie  tam możliwa  
realizacja  większej  zabudowy, z uwagi  na to, że  miasto nie jest w stanie  sfinansować  tak 
kosztowych rozwiązań: 16 mln zł łączna suma niezbędnych nakładów. Nie można  tego 
terenu  otwierać   jako terenu  inwestycyjnego, bo nie stać miasta na wydanie  tak  dużej  
kwoty, przy tak ograniczonym przyroście  substancji mieszkaniowej.  Czyli  efektywność 
byłaby  znikoma.  Pozostałaby  sytuacja  taka, że dla nielicznych  w dolnej partii, wzdłuż  
ulicy  rzecznej  mogłyby być  wydane – bez  planu - pojedyncze  zezwolenia w oparciu o   art. 
61  na zasadzie  dobrego sąsiedztwa, natomiast  skarpa i górna część  byłyby zablokowane   
dla zabudowy  ze względu  na brak  braku i tego sąsiedztwa, a przede wszystkim na brak  
uzbrojenia i  środków  na to uzbrojenie.  
 
Komisja po  krótkich  dodatkowych  wyjaśnieniach  przystąpiła  do głosowania. 
 

Opinia: 
Komisja, jednogłośnie  -  5 głosami za – pozytywnie zaopiniowała  przedmiotowy  
projekt  uchwały.  
Opinia Nr 89-14/103/05  stanowi załącznik nr  10  do protokołu. 

 

 
 

PUNKT   4.1 
Opiniowanie  projektów  uchwał  o przystąpieniu   do  sporządzenia 
miejscowego  planu zagospodarowania  przestrzennego Św. Wojciecha w 
rejonie ulic Starogardzkiej  i projektowanej tzw. Pruszczańskiej oraz  potoków  
Borkowskiego i Św. Wojciech  - druk nr 1409  
 
Przedmiotowy  projekt  uchwały  zreferowała  pani Daniela  Milan –Konopka  - projektant 
planu. Powiedziała między innymi: 
Granice  planu : obwodnica  południowa,  granice miasta z  gminą Pruszcz Gd. oraz   tzw. 
Pruszczańską.  
Przy pracach nad „Studium…”  przeprowadzono analizę, w wyniku której  zdecydowaliśmy, 
że teren ten powinien być  przeznaczony na  funkcje  rekreacyjno-sportową.  Klub Auto Moto 
ma tam teren  w użyczeniu, gdzie  uformowano  tor dla motokrosu. Klub  wystąpił  o  
usankcjonowanie w planie  tej  funkcji oraz rozszerzenie jej o  roljekros i tor kartingowy.  
Wydział  Ochrony Środowiska  wystąpił  o przeanalizowanie możliwości  stworzenia   tam 
stoków  narciarskich. Wszystkie te   postulaty przeanalizowaliśmy i one  są możliwe  do 
zrealizowania. Niemniej te wszystkie  funkcje wymagają  oprawy  i  uzupełniających  funkcji   
jak gastronomia, parkingi, zaplecze  administracyjne. Tych  wszystkich  funkcji nie da  się 
zrealizować  bez  planu miejscowego.  
Po analizach  doszliśmy  do wniosku, że właściwym będzie  przystąpienie   do  
opracowywania planu  dla  tego  obszaru.  
 
Komisja po  krótkich  dodatkowych  wyjaśnieniach  przystąpiła  do głosowania. 
 

Opinia: 
Komisja, jednogłośnie  -  5 głosami za – pozytywnie zaopiniowała  przedmiotowy  
projekt  uchwały.  
Opinia Nr 89-14/104/05  stanowi załącznik nr  11  do protokołu. 
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PUNKT   4.2 
Opiniowanie  projektów  uchwał  o przystąpieniu   do  sporządzenia 
miejscowego  planu zagospodarowania  przestrzennego Siedlce, rejon ulicy 
Wagnera   -  druk nr 1408 
 
Projekt  uchwały  omówiła  Pani Maria Koprowska  - Kierownik Zespołu  
Urbanistycznego Śródmieście. Powiedziała między innymi: 
Celem  planu   jest  przede wszystkim zapewnienie   dojazdu  do działek, wydzielonych na 
bazie poprzednio obowiązującego planu Siedlec. Bez  planu  nie  da się tych czynności  
przeprowadzić. 
 
Komisja po  krótkich  dodatkowych  wyjaśnieniach  przystąpiła  do głosowania. 
 

Opinia: 
Komisja, jednogłośnie  -  5 głosami za – pozytywnie zaopiniowała  przedmiotowy  
projekt  uchwały.  
Opinia Nr 89-14/105/05  stanowi załącznik nr  12  do protokołu. 

 

 

PUNKT   4.3 
Opiniowanie  projektów  uchwał  o przystąpieniu   do  sporządzenia 
miejscowego  planu zagospodarowania  przestrzennego Wrzeszcz, rejon ulicy 
Jaśkowa  Dolina  - druk nr 1418 
----------------------------------------------------------------------------------------------- 
Projekt  uchwały  omówiła  Pani Monika Thurau  projektant planu.. Powiedziała między 
innymi: 
Plan obejmuje ulicę  Jaśkowa Dolinę na większości  jej odcinka  łącznie  z   całym pasem 
zabudowy po stronie wschodniej i zachodniej. Także  z fragmentem  zabudowy  przy ulicy Na 
Stoku oraz  fragmentem  terenów leśnych. Do planu  przystępujemy na  wniosek  Wydziału  
Architektury, Urbanistyki i Ochrony Zabytków.  Plan  ten będzie miał  na celu  głównie 
określenie zasad możliwości  ewentualnych  przeobrażeń  i uzupełnień  zabudowy a także  
niezbędne określenie zasad   możliwych   restrukturyzacji  i zainwestowania 
substandardowego. Ponadto będzie miał  na celu   jednoznaczne rozstrzygnięcie  problemu 
tzw. zabudowy  w drugim rzędzie, czyli  zabudowy, która pojawia się na tyłach  wszystkich  
budynków mieszkalnych wzdłuż ulicy Jaśkowej Doliny. 
 
Komisja po  krótkich  dodatkowych  wyjaśnieniach  przystąpiła  do głosowania. 
 

Opinia: 
Komisja, jednogłośnie  -  5 głosami za – pozytywnie zaopiniowała  przedmiotowy  
projekt  uchwały.  
Opinia Nr 89-14/106/05  stanowi załącznik nr  13  do protokołu. 

 

 

PUNKT   4.4 
Opiniowanie  projektów  uchwał  o przystąpieniu   do  sporządzenia 
miejscowego  planu zagospodarowania  przestrzennego Wrzeszcz, rejon Alei 
Grunwaldzkiej i ulicy  Braci Lewoniewskich   - druk nr 1417, 
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Projekt  uchwały  omówiła  Pani Agnieszka Rózga – projektant planu. Powiedziała między 
innymi: 
Analiza zasadności  przystąpienia  do  tego planu  wykazała, iż  droga   ustalona  w planie 
obowiązującym, przechodząca  przez  teren  prywatny: działka  nr 27 i 28  nie jest potrzebna, 
gdyż  istniejący  dojazd  prowadzi  z  Alei Grunwaldzkiej przez  pas włączający i wyłączający  
i jest on poprowadzona  prawidłowo i nie jest   uciążliwa dla kierowców  jadących Aleją 
Grunwaldzką.  Droga  ta nie jest już potrzebna i zlikwidujemy ją  w tym planie, do którego 
mamy przystąpić, a tym samym nie będzie  potrzeby wykupu przez miasto terenów 
zarezerwowanych do tej pory  pod tę drogę.   
Planem objęte  zostały  również  tereny  sąsiednie. 
 
Komisja po  krótkich  dodatkowych  wyjaśnieniach  przystąpiła  do głosowania. 
 

Opinia: 
Komisja, jednogłośnie  -  5 głosami za – pozytywnie zaopiniowała  przedmiotowy  
projekt  uchwały.  
Opinia Nr 89-14/107/05  stanowi załącznik nr  14  do protokołu. 

 

 

PUNKT   4.5 
Opiniowanie  projektów  uchwał  o przystąpieniu   do  sporządzenia 
miejscowego  planu zagospodarowania  przestrzennego Brętowa – osiedle  
Nowiec  -  druk nr 1420 
 
Projekt  uchwały  omówiła  Pani Dobrosława  Jakubowska -  projektant planu. 
Powiedziała między innymi: 
Proponowany obszar  to płaskowyż  wyniesiony ponad  ulicę Dolne Młyny oraz  Dolne  
Migowo. Teren ten jest obecnie objęty  obowiązującym planem Brętowo – Nowiec - Dolne  
Młyny – Migowo, uchwalonym w 2002 r. oraz   również w granicach  zespołu  przyrodniczo-
krajobrazowego  Dolina Strzyży w Gdańsko. O przystąpienie  do tego planu  wnioskowało   
INPRO, która  tam realizuje  już osiedle Nowiec, z  prośbą o zmianę  przebiegu   drogi  w 
południowej części  tego założenia.  Planowana  droga, wg  obowiązującego  przebiega  po  
południowej stronie  całego założenia. Po przeprowadzonych badaniach terenu okazało się, że  
są tam zbyt wysokie spadki i przeprowadzenie tam drogi  byłoby bardzo trudne  i kosztowne.  
Korzyścią z  rezygnacji  z tej drogi  to pozyskanie dodatkowych terenów  pod zabudowę. 
 
Komisja po  krótkich  dodatkowych  wyjaśnieniach  przystąpiła  do głosowania. 
 

Opinia: 
Komisja, jednogłośnie  -  5 głosami za – pozytywnie zaopiniowała  przedmiotowy  
projekt  uchwały.  
Opinia Nr 89-14/108/05  stanowi załącznik nr  15  do protokołu. 

 

 

PUNKT   4.6 
Opiniowanie  projektów  uchwał  o przystąpieniu   do  sporządzenia 
miejscowego  planu zagospodarowania  przestrzennego Niedźwiednik, rejon 
ulicy Góralskiej  - druk nr 1419 
 
Projekt  uchwały  omówiła  Pani Maria Jakubowicz – projektant planu.  Powiedziała 
między innymi: 
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Obszar proponowanego  przystąpienia obejmować ma działki  w użytkowaniu wieczystym   
Spółdzielni Mieszkaniowej. Działki  w  obowiązującym planie Brętowo  Nowiec  
przeznaczone  są na  funkcje komunikacji  i znajdują się w  liniach  rozgraniczających  ulicy  
Góralskiej  z możliwością realizacji zatok postojowych. Z uwagi na to, że  Miasto nie 
przewiduje  rozbudowy  ulicy Góralskiej ani  miejsc  postojowych  co uzasadniałoby wykup  
terenów  od Spółdzielni,  to zasadne  jest  przystąpienie   do  zmiany obowiązującego planu  
w celu  przyłączenia  tego pasa  do gruntów  Spółdzielni, co jest  zgodne z jej wnioskiem  i 
zamierzeniami i  zgodne z obecnym użytkowaniem.  
 
Komisja po  krótkich  dodatkowych  wyjaśnieniach  przystąpiła  do głosowania. 
 

Opinia: 
Komisja, jednogłośnie  -  5 głosami za – pozytywnie zaopiniowała  przedmiotowy  
projekt  uchwały.  
Opinia Nr 89-14/109/05  stanowi załącznik nr  16  do protokołu. 

 

 
PUNKT   4.7 

Opiniowanie  projektów  uchwał  o przystąpieniu   do  sporządzenia 
miejscowego  planu zagospodarowania  przestrzennego Pasa  Nadmorskiego, 
rejon ciągu pieszego na  przedłużeniu Alei Jana Pawła II  -  druk nr 1407  
 
Projekt  uchwały  omówił  Pan  Leon Rugień  - Kierownik Zespołu  Urbanistycznego 
Oliwa. Powiedziała między innymi: 
Uchwała  dotyczy  fragmentu  zachodniej  części  pasa nadmorskiego, tj. powierzchnia ok.  
120 ha  objęta  od południa   projektowana Droga Zieloną, przedłużeniem ciągu pieszego na  
przedłużeniem  ulicy Jana Pawła  II , Zatoką  Gdańska oraz  granicą  obowiązującego  planu 
rejonu ulicy Wypoczynkowej.  Obszar  tego  planu  to  ostatni fragment  tego pasa 
nadmorskiego, części zachodnie, która  nie jest objęta planem.  
Celem  opracowania  jest stworzenie podstaw prawnych  do  prawnych do porządkowania  
całościowego  tego  terenu z jednoczesnym  wzbogaceniem  oferty  usługowej  w zakresie  
turystyki i rekreacji.  Obecnie, jedynym obiektem  kubaturowym na  tym terenie jest   stacja  
uzdatniania wody w obrębie ujęcia wody  Czarny  Dwór.   
 
Komisja po  krótkich  dodatkowych  wyjaśnieniach  przystąpiła  do głosowania. 
 

Opinia: 
Komisja, jednogłośnie  -  5 głosami za – pozytywnie zaopiniowała  przedmiotowy  
projekt  uchwały.  
Opinia Nr 89-14/110/05  stanowi załącznik nr  17  do protokołu. 

 

 

PUNKT   4.8 
Opiniowanie  projektów  uchwał  o przystąpieniu   do  sporządzenia 
miejscowego  planu zagospodarowania  przestrzennego Chełm III – Anielinki  - 
druk nr 1414 

 
Projekt  uchwały  omówiła  Pani Halina Szadziul   - Kierownik Zespołu  Urbanistycznego 
Południe.  Powiedziała między innymi: 
Obszar  planu    mieści się w rejonie  ulicy Cienistej, Trakt  Św. Wojciecha  i ul. Zamiejskiej.  
Jest  to  fragment   terenu, dla  którego  wymagana jest zmiana planu  z uwagi na   propozycję  
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odblokowania  terenu  zarezerwowanego  pod  oświatę  i usługi zdrowia. Ta rezerwa  nie 
została   potwierdzona  w Studium i w związku z tym  zaproponujemy  odblokowanie  tych  
terenów spod  rezerwacji z przeznaczeniem  ich  na cele  komercyjne, mieszkaniowe.  
Następnie   nastąpi  odblokowanie  rezerwy   tereny  dla poszerzenia  ulicy Cienistej  i 
określenie zasad  zagospodarowania  w rejonie  fortu jezuickiego.  Winny  być  określone   
również  cechy  ochronne  skarpy  wysoczyzny zasady zagospodarowania w  tym rejonie. 
Obszar  planu obejmuje   powierzchnię  35  ha . 
 

 
Komisja po  krótkich  dodatkowych  wyjaśnieniach  przystąpiła  do głosowania. 
 

Opinia: 
Komisja, jednogłośnie  -  5 głosami za – pozytywnie zaopiniowała  przedmiotowy  
projekt  uchwały.  
Opinia Nr 89-14/111/05  stanowi załącznik nr  18  do protokołu. 

 

 

PUNKT   4.9 
Opiniowanie  projektów  uchwał  o przystąpieniu   do  sporządzenia 
miejscowego  planu zagospodarowania  przestrzennego Zabornia, rejon ulic 
Cedrowej i Armii Krajowej  -  druk nr 1415 
 
Projekt  uchwały  omówiła  Pani Halina Szadziul  -  Kierownik Zespołu  Urbanistycznego 
Południe. Powiedziała między innymi: 
Diametralnie zmieniła  się  sytuacja  funkcjonalno – przestrzennego tego   rejonu  i plan   
rejonu Kartuska Południe II  uchwalone    w 1999r.  przewidywał  tam mało  intensywną  
zabudowę i właściciele  terenów  wystąpili   z wnioskiem o  intensyfikację zagospodarowania.  
Są tam  również tereny miejskie.  
W tym rejonie  z uwagi  na  sąsiedztwo  powinna nastąpić  intensyfikacja  zabudowy, do 
czego  niezbędna  jest  zmiana  planu.  
 
Komisja po  krótkich  dodatkowych  wyjaśnieniach  przystąpiła  do głosowania. 
 

Opinia: 
Komisja, jednogłośnie  -  7 głosami za – pozytywnie zaopiniowała  przedmiotowy  
projekt  uchwały.  
Opinia Nr 89-14/112/05  stanowi załącznik nr  19  do protokołu. 

 

 

PUNKT   4.10 
Opiniowanie  projektów  uchwał  o przystąpieniu   do  sporządzenia 
miejscowego  planu zagospodarowania  przestrzennego Zabornia, rejon ulic 
Limbowej, tzw. „Nowej Jabłoniowej” i  Potoku Oruńskiego   -  druk nr 1413 
 
Projekt  uchwały  omówiła  Pani Halina Szadziul  - Kierownik Zespołu  Urbanistycznego 
Południe.  Powiedziała między innymi: 
Celem przystąpienia    do opracowania tego planu jest odblokowanie  rezerwy  pod Nową 
Abrahama. Zmieniamy układ  funkcjonalny z głównej  na trasę o  klasie  zbiorczej  z 
tramwajem i innym przebiegiem.   
 
Komisja po  krótkich  dodatkowych  wyjaśnieniach  przystąpiła  do głosowania. 
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Opinia: 

Komisja, jednogłośnie  -  7 głosami za – pozytywnie zaopiniowała  przedmiotowy  
projekt  uchwały.  
Opinia Nr 89-14/113/05  stanowi załącznik nr  20  do protokołu. 

 

 

PUNKT  5.1 
Opiniowanie  projektu  uchwały w  sprawie zmiany uchwały  Nr 
XXXV/1062/05 RMG z dnia 17.02.2005r. o przystąpieniu  do sporządzenia 
mpzp Oliwa  Górna, rejon Katedry Oliwskiej  -  druk nr 1404  

 
Projekt  uchwały  omówił  Pan  Leon Rugień - Kierownik Zespołu  Urbanistycznego 
Oliwa..  Powiedział między innymi: 
Rada Miasta  Gdańska   w lutym tego  roku podjęła uchwałę o przystąpieniu do  sporządzania  
m.p.z.p. fragmentu  Oliwy w rejonie Katedry Oliwskiej. W trakcie  składania   wniosków do 
planu, Wojewódzki  Konserwator Zabytków zgłosił konieczność  wyłączenia  z tego planu  
obszaru placu sprzed  Katedrą  oraz  przed Szafarnią.  Nasze  argumenty  go  nie przekonały, 
że  są to  tereny  integralnie związane  z    ulicą Cystersów, w związku z tym  proponujemy  
zmienić  granice  planu, zgodnie z  życzeniem Konserwatora.  
 
Radny  Tadeusz Mękal – przewodniczący  Komisji 
Jakie jest  władctwo Konserwatora  w tym względzie? 
 
Pan  Leon Rugień - Kierownik Zespołu  Urbanistycznego Oliwa. 
Istnieje  obawa, że jeżeli  się uprzemy, to mogą  być  problemy  z uzgodnieniem  go z 
Konserwatorem . 
 
  Komisja po  krótkich  dodatkowych  wyjaśnieniach  przystąpiła  do głosowania. 
 

Opinia: 
Komisja, jednogłośnie  -  6 głosami za – pozytywnie zaopiniowała  przedmiotowy  
projekt  uchwały.  
Opinia Nr 89-14/114/05  stanowi załącznik nr  21  do protokołu. 

 
 

PUNKT  5.2 
Opiniowanie  projektu  uchwały  Nr XXXI/995/04 RMG z dnia 25 listopada 
2004r. o przystąpieniu  do sporządzenia mpzp Kokoszki Przemysłowe w rejonie 
zachodniego fragmentu ulicy Nowatorów  -  druk nr 1403 
 
Projekt  uchwały  omówił  Pan  Marek Piskorski – Dyrektor  Biura Rozwoju Gdańska.   
Powiedział między innymi:  
Zmiana  dotyczy  bardzo  subtelnej korekty. Ulica  Przyrodników  przebiegają a na  granicy z 
ulicą  Kolbudy, w momencie  przygotowywania przez  nas  pierwotnej uchwały  o 
przystąpieniu, na małym fragmencie  była  wykazana poza  granicami miasta. Okazało się 
jednak, że cała ulica Przyrodników leży  w granicach administracyjnych miasta Gdańska. 
Dlatego  proponujemy, żeby poszerzyć   grancie  planu w tym fragmencie. 
  
 Komisja po  krótkich  dodatkowych  wyjaśnieniach  przystąpiła  do głosowania. 
 

Komentarz: Ń  

Komentarz: Ń  
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Opinia: 
Komisja, jednogłośnie  -  7 głosami za – pozytywnie zaopiniowała  przedmiotowy  
projekt  uchwały.  
Opinia Nr 89-14/115/05  stanowi załącznik nr  21  do protokołu. 

 

 
PUNKT  6.1 

Opiniowanie  koncepcji miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Siedlce, rejon ulic Struga, Łostowickiej i Pana  Tadeusza 
 
Koncepcje planu dla  powyższego  rejonu  przedstawiła  Pani  Daniela  Milan – Konopka – 
projektant planu. Powiedziała  między innymi: 
Obszar planu o powierzchni 13,35 ha jest położony  między  ulicami: Struga, Łostowicką, 
Pana Tadeusza oraz  przedłużeniem ulicy Telimeny wzdłuż podziałów  geodezyjnych. 
Sąsiaduje z obecnie procesowanym planem rejonu ul. Łostowicka i Struga.  
Teren ten obecnie zamieszkuje   obecnie  300 osób.  Struktura  własności jest zróżnicowana. 
Teren jest zróżnicowany wysokościowo oraz  funkcjonalnie.  
U podnóża, od  strony ulicy Struga znajduje się obszar   mieszkaniowo-składowo -  usługowy, 
na Wzgórzu Mickiewicza   tereny  zabudowy  jednorodzinnej. Te dwa tereny  dzieli skarpa i 
duża, 30-metrowa wysokość,  są  połączone  jedynie  ciągiem pieszym.  
Teren  jest zaniedbany, szczególnie w  dolnej jego części. Zagrożony jest osuwiskami. 
Pani projektant  omówiła stan istniejący.  
 
Koncepcja  planu: 
W wyniku przeprowadzonych  dyskusji  na radach technicznych  oraz  analizach opracowano   
dwie koncepcje  planu  dla tego  obszaru. Plan sankcjonuje  przebudowę ulicy Łostowickiej , 
która ma już   projekt   budowlany,  łącznie  z projektem zamiany działek..  
Od  strony  północnej ulicy Struga  proponujemy zabudowę  usługowo- przemysłową oraz  
mieszkaniowa.  Dla terenu  środkowego proponujemy na park miejski. Na   roku ulicy  
Marylki  znajduje się teren prywatny, którego  właścicielka  już  od  lat 70-tych występowała  
o  odkupienie  tego terenu  od niej albo dopuszczenie   tam    funkcji, która  pozwoliłaby na 
jego zainwestowanie. Cały  czas  teren ten  przeznaczony  był  pod zieleń. W całości nie 
możemy  spełnić  tego wniosku, ale  we fragmencie, od  góry, proponujemy  funkcję  
usługowo-mieszkaniową.   
Ulicę Maryli kończymy zawrotką.  
Teren  gminny – przy ulicy  Maryli przeznaczamy: 
Wersja I - pod  funkcję  usługowo-mieszkaniową, ze względu na to, że jest terenem 
uzbrojonym. Przez  teren ten przebiega   kanalizacja  deszczowa  i sanitarna.  
Wersja II -  otwieramy  go  szeroko, co jest zgodne z wnioskiem  dawnej rady osiedla  i  
proponujemy  tam tereny sportowo-rekeracyjne.  
Jeśli  chodzi o przyogródki,  to plan ich  nie sankcjonuje  i   tereny te w planie zapisane  są 
jako  tereny  zielone. Plan  również wprowadza   dodatkowe ciągi piesze . 
 
Radny Tadeusz Mękal  - przewodniczący Komisji  
Jakie  były  wnioski  do planu i jakie  zostały  przyjęte , a jaki nie.  
 
Pani  Daniela  Milan – Konopka – projektant planu 
Wpłynęły  wnioski od : 
• Pani  Saldzin o  wprowadzenie   na jej  teren   funkcji inwestycyjnej, 
• Rady mieszkańców  Osiedla Wzgórza  Mickiewicza, która   postulował a o urządzenie 

parku miejskiego wraz  z ciągami pieszymi. 
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Był postulat  o wprowadzenie  drogi     na dół. Analizowaliśmy   takie rozwiązanie, 
wykonaliśmy szereg  projektów i  okazało się  to  możliwe, ale  bardzo kosztowne, w związku 
z czym zrezygnowaliśmy z takiego rozwiązania.  
Był  wniosek o wprowadzenie  usług  z tarasami  widokowymi, otwarcie  terenów 
zawłaszczonych przez  sąsiadów, właścicieli  domków  jednorodzinnych  ora z wniosek  
odwrotny  tych sąsiadów  o  przyznanie im tego  gruntu. Tego wniosku  w tym planie nie 
spełniamy, spełniamy wniosek  mieszkańców.  Również  spełniamy  wniosek Wydziału  
Programu Rozwojowych, dotyczący  ulicy Łostowickiej i przeznaczenie tych działek 
zamiennych. 
 
Radny Janusz  Kasprowicz  - członek Komisji 
Czy  wnioski  złożone przez  Radę  Osiedla zostały  skonsumowane  w tym projekcie planu ? 
 
Pani  Daniela  Milan – Konopka – projektant planu 
Wnioski  spełniliśmy  prawie  w całości.   
Nie   spełniony  został  wniosek Państwa Kochanków, którzy  chcieli  otrzymać  teren 
gminny, jako teren  dodatkowy  do swojej działki oraz   do planu  nie wprowadzono  usługi na 
zapleczu ulicy Maryli – usługa  gastronomiczna, o co wnioskowali mieszkańcy i rada osiedla.  
Nasz  Wydział   Ochrony  Środowiska  twierdzi, ż e wprowadzenia  tam sprzętu  
budowlanego  grozi  osuwiskami  terenu. 
 
Radny Janusz  Kasprowicz  - członek Komisji 
Z dość bogatego  serwisu fotograficznego, jaki tutaj zaprezentowano widać, że teren ten 
wymaga  uporządkowania.  
Jaka  jest tutaj istota koncepcji mającej ten porządek  zaproponować i zaktywizować  to 
miejsce.     
 
Pani  Daniela  Milan – Konopka – projektant planu 
Proponujmy tutaj park, prawidłowa obsługę komunikacyjną  i możliwość obsługi parku.  
 
Pan Krzysztof  Wojtacha -  mieszkaniec  Osiedla 
Wg map, które  posiadam, teren gminny  dotykał do ulicy Łostowickiej, a w tej koncepcji  jest 
on oddzielony od  niej usługami.  Nasza  koncepcja  była taka, aby zrobić  promenadę od 
ulicy Łostowickiej  do ulicy Telimeny.   Czy   uwzględniono  to, że w tym terenie  biegnie  
gazociąg  średniociśnieniowy i  wodny ? Sam  byłem wielokrotnie świadkiem interwencji  
koparek i różnych prac   związanych  z usuwaniem awarii. W przypadku, gdyby  tędy  
przebiegała  promenada to niczemu  by  to nie przeszkadzało. Natomiast, co się stanie gdy  
wprowadzona  zostanie tam mieszkaniówka?  Chcemy  zwrócić uwagę, że  wybudowanie  
tam mieszkaniówki i zagrodzenie  tego krótkiego  przejścia od  ulicy Telimeny spowoduje, że  
tych ponad 1000 mieszkańców naszego osiedla   będzie miało bardzo  problematyczny, 
łamany  dostęp  do tego parku.  
 Wyjaśniano  i dyskutowano  nad  zaproponowanymi wejściami   do parku.  

Dlaczego  wprowadzenie  usług na terenie prywatnym  powoduje   zamknięcie  przejścia  dla 
pieszych,   gdzie w sposób naturalny  wytworzyła  się ścieżka.   
 
Pani  Maria  Koprowska  - Kierownik Zespołu  Urbanistycznego Śródmieście 
Jest  to teren  prywatny i właścicielka może  go ogrodzić. 
 
Pan Krzysztof  Wojtacha -  mieszkaniec  Osiedla 
Teren 50 tys. m2  ziemi  gminnej, jedyne  oczko zielone  w  tym terenie  Mieszkańcy   bloków   
przy ulicy Szarej z entuzjazmem przyjęli  pomysł na to, aby  była tam porządna  zieleń. Nie 
taka, która  będzie zdewastowana , tzn.  coś  na wzór   parku nad Strzyżą,  a nie na Opływie  
Motławy i dlatego szereg  obiektów zostało  tutaj  przewidzianych na  jako remedium  na ten 
wandalizm i których właściciele   by  mieli obowiązek utrzymać  czystość  i obowiązek  na 
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pewnym  obszarze dookoła  swojego obiektu tak, aby  cały park  tym pokryć.  Po  to  były  te  
przejścia,  bo  architekci  w latach  70-tych  proponowali   tam promenadę.  
 
Radny Tadeusz Mękal  - przewodniczący Komisji  
Rozumiem, że   chcielibyście uzyskać  dodatkowe  od  ulicy Maryli, czy równoległe   do ulicy 
Maryli przez tereny  gminne  i prywatne, i  jednocześnie postuluje  pan o  otwarcie, o ile   
tego nie ma,  tego  parku  od  ulicy  Łostowickiej.  Również   postuluje  Pan o wprowadzenie 
na  tereny  zielone  obiektów   kubaturowych, usługowych. To są  główne postulaty, jak 
zrozumiałem, przez  pana Wojtala. 
 
Pani  Maria  Koprowska  - Kierownik Zespołu  Urbanistycznego Śródmieście 
Jeśli  chodzi o tereny  przy ulicy  Łostowickiej,  to w planie zaznaczone  są linie 
wewnętrznego  podziału  i jest   wyznaczone  przejście piesze  w planie  tego podziału  terenu  
gminnego. Idea    tego  bulwaru, promenady  jest  realizowana  bo  dojście  jest  zapewnione   
tymi  liniami wewnętrznego podziału,  zaznaczone na rysunku  planu i opisane  w karcie 
terenu. 
Czy  gastronomia jest  właściwa  przy zieleni  czy nie, to jest  sprawa  dyskusyjną, natomiast    
bardzo ważne jest to, że  plan  otwiera  możliwości. Plan jest skonstruowany w ten sposób, że  
jeżeli  będzie  inwestor, który  będzie  chciał i  będzie  zapotrzebowanie, to  te usługę  będzie 
można zrealizować  tę  usługę  na tym terenie  prywatnym.   Gmina  nie  realizuje  na  
terenach  prywatnych  punktów gastronomicznych.  
Wszelkie  inne  postulaty związane  z zagospodarowaniem tego  terenu na  park, to są   
spełnione, gdyż  w planie  zapisujemy funkcję  ZP 62,  tj. zieleń urządzona. Plan obciąża  
gminę  realizacja tego  celu  publicznego. Teren 006  jest  terenem prywatnym, a wpisanie  
tam  funkcji  zieleni ekologicznej nie powoduje  roszczeń, chociaż  wyłączą  go z zabudowy.  
 
Pan Roman  Pająk – mieszkaniec  
Sądzę, że na tym etapie projektowania  Pastwo powinniście przewidzieć  obsadzenie  całego  
terenu natychmiast i czymkolwiek, i  rozebranie   w  tym rejonie  / pokazano na rysunku 
planu/  tych  budynków, które zostały  wcięte w skarpę. Jeżeli się  tego  nie zrobi, to za  5-10  
lat, ten teren  „pójdzie” w dół.  W tym rejonie /pokazano na rysunku  planu/   na wysokości 
80cm biegnie ciepłociąg i praktycznie  ta skarpa  jest  nieużyteczna. Trzeba tę rurę podnieść, 
albo wyprowadzić. Również przez ten teren przebiega  gazociąg. Dlatego należałoby się 
zastanowić,  zrobić  z tymi  rurami, bo one niszczą  tą skarpę.  Nie  mówię  już  o tym, że 
ludzie mieszkający w  tym rejonie  budują sobie gołębniki, przez  co niszczą   tę  skarpę.  
ludzie  budują  Jeżeli nie będzie  decyzji  już,  to nie będzie  co zbierać.  
 
Pan Krzysztof  Wojtacha -  mieszkaniec  Osiedla 
Chciałem się odnieść  do  tego, co  powiedziano   tutaj odnośnie  obiektów, których nie 
można tam budować. Na  dole   tego  terenu, jak powiedział  mój przedmówca, ludzie budują  
gołębniki  i jest  dojazd  samochody  do tego miejsca. Gdyby   można  było w planie zawrzeć  
taki zapis, że  z parkiem powiązana  jest gastronomia czy  kultywację  zainteresowań  różnego  
wieku. 
Jeśli  chodzi o gastronomie, to chciałbym przypomnieć, że Pan  Dyrektor  dzisiaj, przy innym 
planie  zachęcał  do tego, że jeżeli   ktoś  jest  chętny i poprowadzi niekłopotliwe  usługi  np. 
gastronomiczne i zobowiąże  się do   pilnowania  porządku i czystości na kawałku parku, to 
uważam, że  takiego inwestora  należy  przyjąć  z otwartymi  rękami.  
Podkreślam jeszcze raz, że  to  przejście  (po terenach prywatnych)  istnieje i jest konieczne i 
uważam, że  jeżeli ono nie zostanie tam  zachowane, to należy powstrzymać  się z 
podejmowaniem dalszych decyzji  dopóty, dopóki  wszyscy nie zobaczymy  tego w  terenie.  
Dlaczego  przy zamianie działek, pomiędzy gminą  i  tym prywatnym właścicielem nie 
zabezpieczono  mieszkańcom tego  przejścia.  Prosiłbym o rozważenie  tego  aspektu. 
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Radny Tadeusz Mękal  - przewodniczący Komisji  
Zgodny  głos  mieszkańców  tego  terenu to to, że teren ten należy  przeznaczyć pod  zieleń i 
jak najszybciej ją  urządzić.    Ze  strony projektantek usłyszeliśmy  dwa głosy  alarmujące, ze 
projektanta i Pana Pająka, że mamy  do  czynienia z terenem  osuwiskowym, który  jest 
pocięty   uzbrojeniem: powierzchniowym  ciepłociągu i  podziemnym gazociągiem.  Te   
dotychczasowe niewielki  ingerencje  powodują już niebezpieczeństwo osunięcia  się.  
natomiast   Pan Wojtach proponuje wprowadzenie tam zabudowy, co moim zdaniem -  jeżeli  
prawdą   jest to, co mówią projektanci  i Pan Pająk, to jest  to niemożliwe  do realizacji. Ja  
tak  zrozumiałem te  wypowiedzi. 
Pan Wojtach proponuje, aby  do tego terenu  poprowadzić  dodatkowe  wejście, czyli 
zlokalizowane  od  strony   górnej skarpy.  Przy  otrzymanych  informacjach, wydaje się, że 
przejścia należy kanalizować, jednak nie może  być  tak, że teren  ten będzie  dostępny z  
każdego  punktu, ale tak jak każdy park powinien mieć  określone miejsca  wejścia i wyjścia.  
Wracając  do  wyboru  przedstawionych wariantów, to przychylam się  do  koncepcji, gdzie 
teren  gminny (płaski) przeznacza  się  pod  funkcje  sportowe, z zaznaczeniem  żeby były  
tam jakieś  obiekty parasportowe  czy rekreacyjne i  to  stanowiłoby y  główne wejście  dla   
osób  dochodzących  od strony wschodniej. 
 
Radny Maciej Lisicki  - wiceprzewodniczący  Komisji  
Też  skłaniam się do tego wariantu. Moim zdaniem nie ma kompletnie żadnej różnicy,  czy   
mieszkańcy  ze strony wschodniej do tego parku  dostaną  przez  teren prywatny  czy tym 
wejściem głównym.   
Również jestem zdania, że  Wzgórze Mickiewicza  nie ma żadnych   wspólnych terenów, bo 
są tam generalnie działki  prywatne. W związku z tym,  wytworzenie  na  tym  gminnym, 
płaskim terenie  wytworzenie miejsca wspólnego  jest jak najbardziej pożądane i stanowi taką  
szeroką zachętę  do wejścia  w ten  teren.  Ten projekt  planu  moim  zdaniem jest optymalny, 
a  to że nie da  się  tam wprowadzić  zabudowy,  trudno. Gdyby  dałoby  się  wprowadzić taką 
zabudowę, to  byłbym za tym, ale  skoro nie można, to  muszę  uwierzyć  projektantom. 
 
Radny  Janusz  Kasprowicz -  członek Komisji 
Rozpatrując   plan  rejonu ul. Subisława, gdzie  argumentem  uatrakcyjnienia  terenu  
zielonego  było wprowadzenie   usług – małej  gastronomi, to  mam  takie wrażenie, że  ten 
sam  argument jesteście  państwo w stanie przenieść  w przypadku  tego planu. 
Ponieważ dzisiaj  rozmawiamy o koncepcji planu, to chciałbym zaproponować, aby  
poświęcono jeszcze trochę czasu tej koncepcji, projektanci  spotkali się z  przedstawicielami 
mieszkańców  i  spróbowali wspólnie doprecyzować, być  może dobry plan, a  wymagający  
może  malutkiej korekty. 
 
Radna Danuta  Putrycz – członek Komisji   
Myślę, że  propozycja kolegi Janusza jest słuszna   na tyle, że warto  odstąpić w dniu d 
dzisiejszym od  opiniowania tej koncepcji  a przedstawicieli mieszkańców  spotkali się z 
projektantami  i spróbowali  dopracować tę koncepcję, która  jest najbardziej słuszna.  
 
Radny  Maciej Lisicki – wiceprzewodniczący Komisji 
Wypowiedzi przedstawicieli mieszkańców  nie są tak  do końca  spójne. Jeden z Panów  
twierdzi,  że  wkopanie    urządzeń infrastrukturalnych powoduje  naruszenie   spójności 
skarpy i obsuwiska   to  tym samym lokowanie  tam obiektów  kubaturowych  powoduje 
dokładnie  to samo.  
 
Pan Marek Piskorski  - Dyrektor  Biura Rozwoju Gdańska  
 Potwierdzam, że jestem zwolennikiem, aby tereny zielone  wyposażone  były w  usługi, które  
przyciągają i  uatrakcyjniają pobyt.   Nasz  sprzeciw, co  do realizacji kubatur  w  tym  
obszarze wynika  z warunków  technicznych. Natomiast w  sytuacji, kiedy   Komisja opowie 
się za wariantem z szerszym   otwarciem   parku  do ulicy Maryli, to jest to miejsce  i można  
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by  tam wskazać miejsce  do lokalizacji takiego  obiektu  gastronomicznego. W takim 
przypadku  spełniony  byłby postulat  byłej rady osiedla, że na obszarze  parku jest możliwość  
lokalizacji  obiektu  gastronomicznego.  Myślę, że z taką uwagą można  by  zaopiniować  tę 
koncepcję i nie  odkładać  jej w czasie.  
 
Radna Danuta  Putrycz – członek Komisji   
W związku z tym, że pan Wojtacha  proponuje  przejście  na  prywatnej  działce, n której 
zaplanowana jest zieleń,  to czy  projektanci przeprowadzili  rozmowę  z właścicielem  tej 
działki, na temat przeprowadzenia tam ścieżki.  
 
Pani Daniela  Nowina – Konopka  - projektant  planu 
Jest  bardzo wiele  emocji z tym związanych  z tym terenem i nie jest  to takie proste. Obok są 
zawłaszczenia  terenu  nie  tylko  gminnych ale i prywatnych na  ogródki przydomowe. 
Ludzie ci próbują  na tym właścicielu  wymusić  aktem notarialny, że  jak zostanie uchwalony  
plan miejscowy, to ona  sprzeda  im te  grunty i to nie na przejście  piesze, ale na przygródki.  
Zrobimy  tutaj  przejście  to będziemy  mieli  tutaj konflikt z  najbliższymi  sąsiadami, którzy  
nie chcą  tego  przejścia. Wydaje się, że  nasza propozycja  jest rozwiązaniem 
kompromisowym.  
 
Radny Tadeusz Mękal  - przewodniczący Komisji  
Ja nie znając   tej  sytuacji wiem, że  przejścia  pomiędzy zabudową są  niekorzystne, zarówno  
dla tych, którzy  wędrują    tymi przejściami, jak i sąsiadów.   
Radna Putrycz  złożyła  wniosek, aby  odłożyć  opiniowanie  w dniu dzisiejszym i dokonali 
wizji  lokalnej  tego  terenu.  
Kto z  Państwa radnych jest za tam, aby w dniu dzisiejszym odłożyć opiniowanie  
zaprezentowanej koncepcji i powrócić  do tego tematu  po dokonaniu wizji lokalnej tego  
terenu?   

• Za   4 głosy,  przy 3 głosach  przeciwnych.  
Wizji  Komisja   dokona nie wcześniej jak w lipcu  br.  
 
 

PUNKT  6.2  
Opiniowanie  koncepcji miejscowego planu zagospodarowani przestrzennego 
Piecki- Migowo, rejon ulicy Magellana. 
 
Koncepcję  przedmiotowego  planu  omówiła  Pani Monika Thurau  - projektant planu. 
Powiedziała  między innymi:  
Koncepcja  tego planu  była   już przedmiotem  dyskusji  Komisji i uzyskała  ona  pozytywną 
opinię.  Chcielibyśmy  dzisiaj    zaprezentować koncepcję zmienioną.  Część  północna   
obszaru  planu  nie uległa  zmianie, jak również  układ  komunikacyjny  pozostał   bez zmian.   
Poprzednio dla terenów  południowo zachodnich  proponowana  była  strefa U34,   a obecnie  
proponujemy podzielić  ten teren na dwie strefy.  Strefa U 34 – usługi  oraz Z64. Wynika to  z 
bardziej ogólnego  spojrzenia na cały  obszar Gdańska, jeśli chodzi o powiązania ekologiczne, 
czyli  zieleń trójmiejską.    
 
Komisja nie zgłosiła  uwag  do zaprezentowanej koncepcji  planu i  bez  dyskusji przystąpiła  
do głosowania.   
 

Opinia: 
Komisja, jednogłośnie  -  4 głosami za – pozytywnie zaopiniowała  zaprezentowana 
koncepcje planu. 
Opinia   Nr 89-14/116/05  stanowi załącznik nr 23  do protokołu. 
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PUNKT   7 
Wolne wnioski, sprawy wniesione, korespondencja. 
 

Radna  Danuta  Putrycz – członek Komisji zawnioskowała, aby  Komisja   za  tydzień  
dokonała  wizji lokalnej   obszaru planu  Osiedla  Wzgórze  Mickiewicza (punkt  6.1 
dzisiejszego porządku )  i proponuję  posiedzenie  Komisji  rozpocząć o  godz. 14, od tejże 
wizji. 
Komisja prze  aklamacje  przychyliła  się  do  powyższego  wniosku. 

 
Przewodniczący Komisji Tadeusz Mękal  przedstawił  projekt  wniosku Komisji wynikły  z 
posiedzenia wyjazdowego w  dniu 14 czerwca, br. a dotyczący  projektowanej szkoły  w 
Gdańsku Południe.    
 
Komisja, jednogłośnie – 5 głosami za  -  przyjęła  proponowany  wniosek, którego  treść  
stanowi  załącznik  nr 24  do niniejszego protokołu – Wniosek Nr 89-14/6/2005. 

 

 

Na  tym posiedzenie zakończono  - godz. 18,30. 
 
 
 
                                                                                               Przewodniczący 

                                                                                  Komisji Rozwoju Przestrzennego  

 

                                                                                               Tadeusz Mękal 
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